
             

Repræsentantskabsmøde i  

Samrådet for Amatørkultur i Aarhus Kommune. 

D. 26. februar kl. 19 – 21 i Foredragslokale 2.4 på  

NJ Fjordsgades skole. N. J. Fjords Gade 2, 8000 Aarhus 

Referat 

1. Valg af dirigent. 

Solveig Holch Pedersen foreslået og valgt. 

Dirigenten konstaterede at repræsentantskabsmødet var indkaldt rettidigt. Der er en fejl i 

nummereringen af dagsordenspunkterne, men ikke noget væsentligt. 

 

 

2. Godkendelse af årsberetning. 

Formanden fremlagde årsberetningen. 

Der blev spurgt hvor man kunne læse beretningen. Den kommer til at ligge på samrådets 

hjemmeside https://www.amatorkultur.dk/  

 

 

3. Godkendelse af årsregnskab. 

Kassereren fremlagde årsregnskabet. 

Der var ingen spørgsmål. Regnskabet blev godkendt. 

 

 

4. Indkomne forslag.  

Ingen indkomne forslag. 

 

 

5. Drøftelse af fælles udfordringer i foreningerne. Gruppevis. 

Formanden delte et papir ud med inspirerende emner, man kunne diskutere, og snakken gik meget 

ivrigt. 

Opsamlingen førte til nogle kommentarer: 

• Amatørkulturens dag på Dokk1 to gange om året. Der spiller vi for mange mennesker, og 

vores udfordring er netop at få nye medlemmer til koret. 

• Dele de steder man kan bruge til sommeraktiviteter. Sommerfester eller lignende. Det er 

også en mulighed for at hverve nye medlemmer. 

• Link til Aarhus kommunes hjemmeside https://brugaarhus.dk/. Her er alle de steder, man 

kan få tilladelse til at optræde. (Linket findes nu på samrådets hjemmeside under Diverse 

info) 

• Nogle kor har gode erfaringer mede at have sunget udendørs i haver. 

• Et andet kor havde dårlige erfaringer. Korsang er vanskeligt i fri luft, lyden forsvinder. 

• Prøv almennyttige boligforeninger. De har ofte fælleshuse og lignende. 

• Folkehus kataloget kunne komme ud andre steder end i folkehuse. 

• Generationernes hus kan anbefales. 

https://www.amatorkultur.dk/
https://brugaarhus.dk/


• Den gamle by i 70 afdelingen. (Her måtte formanden lige gøre opmærksom på at det er fint, 

men Samrådet kan ikke give støtte, da arrangementer skal være gratis.) 

• Mølleparken som mulighed 

• Ryesgade lørdag. Der er mange mennesker, og der er mure, så lyden holdes samlet.  

• Tag kontakt til musikhuset og anvend foyeren en lørdag. 

• En pavillon vil være fint, men det skal være centralt dvs. Rådhuset, Store torv osv. 

Pavillonen skal ligge et sted hvor folk naturligt kommer forbi. Overdækket, strøm, lys, 

mindst 30 musikere på scenen. Prøv finansiering gennem Sallingfonden. 

• Et problem for danseforeningerne er at finde lokaler, fordi vi er små foreninger. Vi kræver 

spejle. Klostergade centeret blev foreslået i den sammenhæng. 

 

 

6. Godkendelse af arbejdsplan for perioden indtil næste generalforsamling, samt godkendelse 

af budget og fastsættelse af kontingent for det følgende kalenderår. 

Formanden gennemgik arbejdsplanen. Den er indsat nederst i dette referat. 

Kommentar: Det er ikke plejecentrene og folkehusene, der skal have kataloget, men derimod de 

enkelte brugerråd på stederne. 

Kassereren uddelte budgettet og gennemgik det kort. 

Budgettet blev godkendt. Kontingentet er fortsat 300 kr./år. 

 

 

6. Valg.   

Formand: Hanne Eriksen, ikke på valg 

Næstformand: Rene Pip Kehlet, på valg – modtog genvalg 

Kasserer: Torben Zidore Madsen, på valg – modtog genvalg 

Medlem: Per Holck, på valg – modtog genvalg  

Medlem: Aase Vonsild, ikke på valg 

2 bestyrelsessuppleanter:  

   Agnete Kjær, på valg – modtog genvalg 

   Larisa Byers fra Viva Voice blev valgt.  

Revisor: Peter Rørmand Jensen, ikke på valg 

Revisor: Frank Karlsen, på valg – modtog genvalg 

Revisorsuppleant: Keld Vestergaard Sørensen, på valg – modtog genvalg 

 

 

7. Eventuelt. 

• Formanden viste de plakater, vi fik til jubilæet. Vi vil forære dem til plakatmuseet. 

• Til jubilæet fik vi også to flasker vin. Dem forærer vi til Frank Karlsen som har hjulpet med 

at planlægge jubilæumsfesten og til Martin Søballe for hjælp med samme fest. 

• Forslag: Læg et billede ud på Facebook, når I har holdt et arrangement. 

• Forslag: Anbring næste gang årets budget sammen med årets regnskab. 

• Spørgsmål: Hvad sker der med spejderhytten på Viborgvej? Formanden har hørt at der ikke 

sker noget før 2025. 

• Aktivitetshuset på Kirkegårdsvej overtages af Røde kors. Sker der noget tilsvarende med 

andre af fælleshusene? Formanden: Vi ved det ikke. 

 

 

Dirigenten takkede for god ro og orden. 

  



Samrådets bestyrelses arbejdsplan for 2024 

Vi har igen en aftale med magistraten for Sundhed og Omsorg, MSO, om underholdning på 

Folkehuse og plejehjem. De første aftaler mellem folkehuse og foreninger er på plads og MSO har 

udsendt kataloget med de foreninger, som ønskede at være med. Det er op til det enkelte 

Folkehus / plejehjem at lave aftaler med den enkelte forening. Det er stadig muligt for foreninger, 

der ikke er med i det officielle katalog at søge støtte, hvis de får en direkte kontakt med et 

folkehus/ plejehjem.  

Sommeraktiviteter: Man skal søge om støtte til sommeraktiviteter inden d. 1. april (via 

hjemmesiden), derefter samler bestyrelsen ansøgningerne og fordeler hvor mange hver enkelt 

forening kan få. Sommerarrangementer skal primært foregå på offentlige pladser udendørs, men i 

enkelte tilfælde kan vi også støtte arrangementer indendørs, hvor mange kan have glæde af det. 

Det skal være offentligt tilgængeligt og der må ikke opkræves entre. 

Lørdag d. 26. oktober holder vi igen Amatørkulturens Dag på DOKK1. Vi håber, at mange vil bakke 

op og deltage. Det er en rigtig god mulighed for at vise amatørkulturen frem og gerne på så mange 

forskellige måder (forskellige foreninger), som muligt. 

Bestyrelsen vil fortsat arbejde på at synliggøre Samrådets foreninger, hvor det kan lade sig gøre. 

F.eks. ved at være med til Aarhus City Welcomes, deltage i temadage mm. 

Tilsvarende forsøger vi løbende at få fastholdt og gerne forøget bevillingerne fra henholdsvis MSO 

og Kulturforvaltningen. 

 


